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0. Godkendelse af dagsorden og underskrivelse af referat 

 

Dagsordenen blev godkendt og referatet fra sidste møde blev underskrevet. 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 
2. Lokaleudnyttelse 

 
Sagsfremstilling: 
 
Som følge af at vi nu for andet år har optaget 11 klasser, vil lokalerne på 
Munkensdam i de kommende år blive udnyttet mere end tidligere. 
I dette skoleår har vi haft problemer med at afvikle al idrætsundervisning i 
vores egen hal. Vi har derfor måttet leje Kongreshallen enkelte timer om ugen 
i inde-sæsonen. I det kommende skoleår har vi ligeledes aftalt, at vi kan leje 
os ind i hallen i det omfang, det bliver nødvendigt. 
 
Gennemsnitligt betragtet har vi tilstrækkeligt med klasseværelser til 32 
klasser, men i ganske få skemapositioner kan det give problemer – specielt når 
vi har brobygningselever på skolen. I dette skoleår har vi haft 31 klasser og op 
til 3 brobygningshold. I denne situation var samtlige undervisningslokaler i 
brug i få skemapositioner. Vi har dog et musiklokale af størrelse som et 
normalt klasserum, som indtil videre kun er brugt som øverum. Dette rum kan 
bruges af mindre hold til undervisning.  
På baggrund af ovenstående mener vi ikke, at vi har behov for pavilloner i 
næste skoleår. Men måske på sigt. 
 
Priser på pavilloner: 
 
En pavillon med et klasseværelse uden forrum koster ca. 

• Opstilling ca. 30.000 kr. 
• Leje pr. år ca.  100.800 kr. 

En pavillon med 2 klasseværelser med et fælles forrum og toilet 
• Opstilling ca. 81.000 kr. 
• Leje pr. år ca. 272.000 kr. 

Ovenstående er baseret på følgende priser som et udlejningsfirma har oplyst. 
• Opstilling ca. 500 kr. pr. m2  
• Leje ca. 140 kr. pr. m2 pr. måned. 

 
Udover udgifterne til udlejningsfirmaet kommer der en udgift til 

• at få pavillonen koblet på el og evt. kloak og vand 
• at få etableret gangarealer til pavillonen 

Rektors indstilling:   orientering 
Bestyrelsens beslutning: taget til efterretning 

 



 

 

 

3. Opfølgning på visionen: strategiplan for 2017 - 2018 
 
Sagsfremstilling: 
 
Talentdelen af visionen vil i 2017 – 2018 dreje sig om en konsolidering af de etablerede 
indsatser med konkurrencer som Georg Mohr, faglige olympiader, Talentraketten og MRU, 
samt deltagelse i udviklingsprojekterne Harteværket og LabMat, der forventes udvidet 
med InterMat.  
Projekt Harteværket sker i samarbejde med Harteværket, Kolding Kommune, UC-Syd samt 
en række grundskoler i Kolding Kommune.  
LabMat har fokus på overgangsproblemer mellem grundskole og gymnasiet i matematik. 
Her samarbejdes med grundskoler i Kolding. Fremadrettet vil der blive koblet et nyt 
delprojekt til LabMat. Den nye del af LabMat hedder InterMat og er et brobygningsprojekt 
mellem gymnasier og naturvidenskabelige (incl. matematik) videregående uddannelser. 
Munkensdam og Rosborg er initiativtagere til sidstnævnte, og der er bl.a. aftalt en 
besøgsdag på SDU med matematikforedrag og opgaveregning sammen med ansatte og 
studerende på SDU. 
 
Det Internationale arbejde fik i 2016-2017 mere volumen, og der arbejdes i 2017-
2018 videre med International Konference, hvor Munkensdam er vært for lærere og elever 
fra udenlandske samarbejdsskoler i Madrid, Istanbul, Metz, Örebro og Vilnius. Vores elever 
har forinden været på udvekslingsophold i disse byer. Der fortsættes med udveksling for 
sprogklasser med Metz og Husum i fransk og tysk. 

Der er indledt et samarbejde med organisationen LittleBigHelp om et Indiensprojekt med 
bl.a. følgende formål: 

• At styrke skolens internationale profil. 
• At sikre medejerskab og kontinuitet i et fortløbende projekt gennem løbende feedback og besøg i 

lokalområdet for mindre grupper af elever. 
• At sikre social sammenhængskraft på Munkensdam Gymnasium via fælles skoleprojekt. 
• At styrke frivillighedsarbejde ved fundraising og motivationen/engagementet til at deltage heri. 
• At bidrage til at eleverne får erfaringer med at organisere frivilligt arbejde og dyrke det 

organisatoriske talent 
• At styrke elevernes bevidsthed om humanitært bistandsarbejde. 
• At styrke elevernes innovative færdigheder. 

 
Læring og dannelse. I skoleåret 2017-2018 vil vi have et stort fokus på at implementere 
reformen, som bl.a. indebærer et nyt og kortere grundforløb, nye læreplaner for alle fag 
med nye fokusområder som karrierelæring, innovation, kompetencer inden for det globale 
og digital. Til inspiration for arbejdet med digital dannelse/adfærd kommer Abdel Aziz  
 
 
 



 

 

 
Mahmoud og holder foredrag. Desuden er vi inviteret med til et større projekt om digital 
fabrikation sammen med de to gymnasier i Vejle. Der skal ske en redefinering af DHO,  
SRO og SRP, og AT afløses af krav om ’fagligt samspil’. En stor del af efteruddannelsen 
forventer vi kommer til at handle om reformen. 
 
Fællesskabet. 
Her fortsættes med den hidtidige opbakning til elevråd og festudvalg mm. og der deltager 
elever i de fleste faste udvalg. Desuden inviteres eleverne med på råd i en lang række 
sammenhænge - f.eks. er det elever der er værter ved morgensamlinger. Som nævnt 
arbejder skolen med en afløser for OD (LittleBigHelp), som bl.a. skal styrke fællesskabet. 
Politikerne har fokus på elevtrivslen over hele landet, og i kølvandet på reformen bliver der 
krav om trivselsundersøgelser blandt eleverne hvert år. På Munkensdam Gymnasium har vi 
i mange år afholdt undervisningsmiljøundersøgelser hvert år, hvor elever har deltaget 
både i planlægning, design og handleplaner. Det vil vi fortsætter med, når ministeriets 
undersøgelser skal tage form. 
 
Rektors indstilling:   orientering 
Bestyrelsens beslutning:  taget til efterretning 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

 

 

4. Meddelelser 

 

 
Elever:  

Siden sidst er der taget klassebilleder af 26 klasser.  
Den årlige påskekonkurrence var en succes med mange deltagere. 
 
Rektor:  
Det ser ud til at alle 3.g´ere bliver studenter. Én elev har gjort det fantastisk godt og har 
12 i alle sine fag.  
Der er ansat 8 lærere i løbet af foråret. Heraf er 4 fastansatte og 4 er årsvikarer.  
Den nye persondataforordning bliver en udfordring at leve op til, og der er ansat jurister i 
IT-Center Fyn til at rådgive de tilknyttede gymnasier om forordningen. 
 
Bestyrelsesformand: 
Ingen meddelelser 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  



 

 

 
 
 
5. Eventuelt. 

 
Der blev fremsat ønske om, at årshjulet repeteres med jævne mellemrum. 


